

**TAIBU COMMUNITY HEALTH CENTRE
TO PROVIDE PRIMARY CARE SERVICES IN FRENCH
Bilingual Nurse Practitioner to support Francophone clients**

NEWS

January 21, 2016

Scarborough's Francophone residents will soon have access to primary care services in French thanks to an investment by the Central East Local Health Integration Network (LHIN). Today, at TAIBU Community Health Centre (CHC), MPP Joe Dickson announced that with this investment, TAIBU CHC will hire a bilingual Nurse Practitioner who will be able to offer culturally and linguistically appropriate care to Scarborough's Francophone population.

Enhancing the provision of timely, culturally appropriate and bilingual community based primary health care services and programs was identified through the collaborative efforts of the Central East LHIN, Entité 4, the Coalition for Healthy Francophone Communities in Scarborough (CHFCS) and TAIBU CHC.

Some of the responsibilities of this Nurse Practitioner include improving the offering of primary care services such as early detection and early intervention for chronic conditions and developing bilingual community programs adapted to Francophones. The recruitment process has begun and primary care services in French will soon be available.

QUOTES

"I am so pleased to make this announcement today on behalf of Minister Hoskins, and my Scarborough colleagues. Congratulations to those involved with this initiative for recognizing that Franco-Ontarians face challenges obtaining health services in French and for finding a local solution to provide primary care that is culturally sensitive and readily accessible in French."

- Joe Dickson, MPP Ajax-Pickering

"The Central East LHIN understands the importance of advancing integrated systems of care and of providing more access to primary care, especially for the growing number of French speaking people living in Scarborough. With this investment, the LHIN is building on the great services that TAIBU is already providing to local residents and ensuring that health services will be readily accessible in French when they are required."

- Deborah Hammons, Chief Executive Officer, Central East LHIN

"TAIBU CHC is proud of its accomplishments to date in health promotion and disease prevention within the French-speaking population of Scarborough. We are very happy with this funding from the Central East LHIN, and look forward to providing primary care to this population in their own language, thus improving quality of life and general health. I also want to thank Entité 4 for their support with this project."

- Liben Gebremikael, Executive Director, TAIBU CHC

“This is very good news for the Francophone community of Scarborough, who will be able to obtain primary care services in their own language. We offer congratulations to TAIBU CHC and thank the Central East LHIN as well as the CHFCS for this initiative of which we are all very proud.”

- Estelle Duchon, Executive Director, Entité 4

QUICK FACTS

- [TAIBU Community Health Centre's](#) mission is to offer primary care services and prevention programs, as well as promote health, within the African and Caribbean populations of the Greater Toronto Area.
- [Entité 4's](#) mandate is to make recommendations to the Central, Central East and North Simcoe Muskoka LHINs to improve access to quality health services in French for the francophone community in these areas.
- The main objective of the [Coalition for Healthy Francophone Communities in Scarborough](#) is to emphasize health promotion, namely by educating the francophone population of Scarborough about chronic diseases, mental health and a healthy lifestyle, in order to prevent disease related to health conditions and choices.

For more information:

Katie Cronin-Wood

Director, Communications and Community Engagement

Central East LHIN

1-866-804-5446 ext. 218

katie.croninwood@lhins.on.ca

**LE CENTRE DE SANTÉ COMMUNAUTAIRE TAIBU
OFFRIRA DES SERVICES DE SOINS PRIMAIRES EN FRANÇAIS**
Une infirmière praticienne bilingue offrira son support aux clients francophones

Communiqué

Le 21 janvier, 2016

La population francophone de Scarborough aura bientôt accès aux services de soins primaires grâce à un financement du Réseau local d'intégration des services de santé du Centre-Est (RLISS). M. Joe Dickson, membre du parlement provincial (MPP), a annoncé aujourd'hui, au Centre de santé communautaire TAIBU (CSC TAIBU), que ce financement permettra à TAIBU d'embaucher une infirmière praticienne qui offrira des soins adaptés à la culture et à la langue de la population francophone de Scarborough.

L'amélioration de la prestation des services de soins primaires et des programmes communautaires, au moment opportun, culturellement appropriés et bilingues, a été identifié grâce aux efforts concertés du RLISS du Centre-Est, l'Entité 4, la Coalition des Communautés Francophones en Santé de Scarborough et du CSC TAIBU.

Certaines des responsabilités de l'infirmière praticienne comprennent l'amélioration de la prestation des services de soins primaires notamment la détection et l'intervention précoces en matière des maladies chroniques et la mise en place des programmes communautaires bilingues adaptés aux francophones. Le processus de recrutement a commencé et les services de soins primaires en français seront bientôt disponibles.

CITATIONS

Il me fait plaisir de faire cette annonce aujourd'hui au nom du Ministre Hosking et de mes collègues de Scarborough. Félicitations à tous ceux et celles qui ont été impliqués à cette initiative, pour faire reconnaître les défis auxquels les Franco-ontariens font face à obtenir des services de santé en français, et pour avoir trouvé une solution locale à fournir des soins primaires qui sont culturellement sensibles et facilement accessibles en français.

- Joe Dickson, MPP Ajax-Pickering

«Le RLISS du Centre-Est comprend l'importance de promouvoir des systèmes de soins intégrés et d'offrir un meilleur accès aux soins primaires, particulièrement à la population francophone grandissante de Scarborough. En faisant cet investissement, le RLISS est en train de bâtir sur les excellents services déjà offerts par TAIBU à la population locale, et assure ainsi que les services de santé seront facilement accessibles en français là où ils sont demandés».

- Deborah Hammons, Directrice générale, RLISS du Centre-Est

« Le CSC TAIBU est fier de ses accomplissements à ce jour en matière de promotion de la santé et de prévention des maladies auprès de la communauté francophone de Scarborough. Nous nous réjouissons du financement du RLISS Centre-Est et de pouvoir offrir des services de soins primaires à la communauté dans leur langue, pour l'amélioration de leur qualité de vie et pouvoir continuer à être en bonne santé. Je veux aussi remercier l'Entité 4 pour leur support dans cette démarche. »

- Liben Gebremikael, Directeur général CSC TAIBU.

« C'est une très bonne nouvelle pour la communauté francophone de Scarborough qui pourra bénéficier de services de soins primaires dans leur langue. Nous félicitons le CSC TAIBU et remercions le RLISS du Centre-Est et la CCFSS pour cette initiative dont nous sommes tous très fiers.»

- Estelle Duchon, directrice générale de l'Entité 4.

FAITS SAILLANTS

- [Le Centre de santé communautaire TAIBU](#) a pour mission d'offrir des services de soins de santé primaires, des programmes de prévention et de promotion de la santé aux communautés africaines et caribéennes du Grand Toronto.
- [Entité 4](#) a pour mandat de conseiller les RLISS du Centre, du Centre-Est et de Simcoe Nord Muskoka afin d'améliorer l'accès à des services de santé de qualité en français pour la communauté francophone de ces régions.
- *L'objectif principal de la [Coalition pour des communautés francophones en santé de Scarborough](#) est de mettre l'emphase sur la promotion de la santé, notamment l'éducation de la population francophone de Scarborough par rapport aux maladies chroniques, la santé mentale et mode de vie, afin de prévenir des maladies reliées aux conditions de santé.*

Pour plus d'information:

Katie Cronin-Wood

Directrice, communications et engagement communautaire

RLISS du Centre-Est

1-866-804-5446 ext. 218

katie.croninwood@lhins.on.ca